
  1 (55) 
 8 maj 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Orminge kl 15.00 – 16.05 

 BESLUTANDE
Mats Gerdau (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Tobias Nässén (M) 
Richard Wendt (M) 
Eva Närvä-Eickenrodt (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Hans Peters (C) §§132-156, 158 
Christine Lorne (C) §157 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Helena Westerling (S) 
Sidney Holm (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
Christina Ståldal (NL) 

ERSÄTTARE 
Peter Zethraeus (M) §§132-156 
Eivor Örenmark(M) 
Lars Stenholm (M) 
Christine Lorne (C) §§132-156, 158 
Anders Tiger (KD) 
Maja Fjaestad (S) 
Maria Raner (S) §§132-156 
Jonatan Larsen (S) 
Louise Ollivier (MP) 
Mikael Carlsson (NL) 
 

 

Övriga deltagare Lena Dahlstedt, Helena Meier, Amanda Sterner Nordin, Peter Bertilsson, 
Kenneth Lindrooth, Mattias Borgström, Dag Björklund, Gunilla Glantz, 
Mats Bohman, Lars Nilsson, Ulrika Westin, Firass Sjönoce, Therese 
Rosberg, Christina Gerremo, Cecilia Marholm, Björn Bandmann, Eva Olin, 
Luis Caballero, Elisabeth Carle, Jill Salander, Henrik Feldhusen, Camilla 
Norström, Jenny Asmundsson, Susanne Moberg, Anette Böe, Nina Åman 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 
 

9 maj 2017 
8 maj 2017 

Paragrafer 132-134, 136-154, 156-158 
Paragrafer 135, 155 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 

 
  



2 (55) 
 

 8 maj 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
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§ 132 Dnr KFKS 2017/14  

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2017-05-08 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Seminarium om regionala skattebaser, den 
9 maj, Riksdagen 

 

  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2017-03-28 och 2017-04-
11, KSAU och KSVU 2017-04-25 

 

  
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2017-05-08 

Ärende Beslutsfattare Datum 
   
Protokoll KSSU 2017-03-28, 
2017-04-11 och 2017-05-02, 
KSAU och KSVU 2017-04-25 

  

 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2015/829-251 

Ramavtal med Ormingeplan 2-4 KB inför exploatering 
av fastigheten Orminge 52:1, Orminge centrum  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med 
Ormingeplan 2-4 KB.  

Ärende 
Ett förslag till ramavtal inför exploatering av fastigheten Orminge 52:1 inom detaljplan 
Knutpunkten och Hantverkshuset har upprättats mellan kommunen och Ormingeplan 2-4 
KB. Föreslaget ramavtal syftar till att tydliggöra parternas förväntningar och avsikter med 
den kommande exploateringen samt reglera områdets övergripande struktur. Vidare 
regleras översiktligt vilka åtgärder som ska vidtas, vem som ska genomföra åtgärderna och 
hur åtgärderna ska finansieras. Härutöver syftar föreslaget avtal till att tydliggöra följande.  
 

 Klargöra förutsättningar för den fortsatta processen med detaljplanering av 
”Knutpunkten och Hantverkshuset”. 

 Ange förutsättningar för marköverlåtelser/markupplåtelser. 
 Ange principiella förutsättningar för genomförandet av en ny detaljplan och 

innehåll i kommande exploateringsavtal. 
 Fastställa principer för Exploatörens ansvar och kostnader för allmänna 

anläggningar. 
  
Föreslaget ramavtal innebär bland annat att Ormingeplan 2-4 KB ska erlägga ett 
exploateringsbidrag för kommunens utbyggnad av allmänna anläggningar. Ormingeplan 2-4 
KB får ersättning för överlåtelse av mark för allmänna anläggningar, vilket finansieras 
genom exploateringsbidrag. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 74 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 28 mars 2017 
Föreslaget ramavtal inklusive bilagor 
Bolagsstruktur för Ormingeplan 2-4 KB 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 74 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med 
Ormingeplan 2-4 KB.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2017/5 

Uppförande av gruppbostad och upplåtelse av tomträtt 
inom fastigheten Älta 109:7, Apelvägen i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun upplåter fastigheten Älta 109:7 med 

tomträtt till Svea Fastigheter Bostad AB enligt föreslaget tomträttsavtal för uppförande 
av gruppbostad enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Detta beslut gäller under förutsättning att kommunstyrelsens tilldelningsbeslut den 8 
maj 2017 vinner laga kraft. 

 
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 ovan, beslutar 
kommunstyrelsen för egen del följande.  
 

a) Kommunstyrelsen antar Svea Fastigheter Bostad AB för uppförande av 
gruppbostaden inom fastigheten Älta 109:7 på villkor enligt föreslaget 
genomförandeavtal. 

b) Kommunstyrelsen beslutar att den uppförda gruppbostaden ska hyras in från Svea 
Fastigheter Bostad AB enligt föreslagna hyresavtalsmallar med bilaga. 

 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering för att beslutet att anta Svea Fastigheter 
Bostad AB ska kunna meddelas. 
 

Ärende 
Den 13 februari 2017 beslutade kommunstyrelsen att upphandla en totalentreprenad för 
uppförande av en gruppbostad inom fastigheten Älta 109:7 i Älta. Upphandlingen är nu 
slutförd och kommunstyrelsen föreslås anta Svea Fastigheter Bostad AB för uppförande av 
gruppbostaden. Kommunstyrelsen föreslås även besluta att kommunen ska hyra tillbaka 
den uppförda gruppbostaden när byggnationen är färdigställd enligt sedvanliga hyresavtal. 
Kommunstyrelsens beslut i dessa delar förutsätter att kommunfullmäktige beslutar att 
upplåta fastigheten Älta 109:7 med tomträtt till Svea Fastigheter Bostad AB, inom vilken 
gruppbostaden ska uppföras. Förslaget innebär en årlig intäkt till kommunen i stort i form 
av tomträttsavgäld från tomträttshavaren och hyra från bostadshyresgästerna samt en årlig 
kostnad i form av hyra för inhyrning av gruppbostaden.  
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Handlingar i ärendet 
Enheten för fastighetsutveckling och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2017 
Bilaga 1 Utvärdering 
Bilaga 2 Genomförandeavtal 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 
Bilaga 4 Hyresavtal lokal 
Bilaga 5 Hyresavtal bostäder 
Bilaga 6 Gränsdragningslista 
Bilaga 7 Detaljplan 
Bilaga 8 Rambeskrivning 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till enheten för fastighetsutvecklings och 
inköpsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2016/1201 

Upplåtelse av tomträtt för skoländamål i Tollare, 
fastigheten Tollare 5:2 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
föreslaget tomträttsavtal med tillhörande sidoavtal, vilket innebär att fastigheten Tollare 5:2 
upplåts med tomträtt, från och med den 1 juli 2017, till Turako skolfastighet 10 AB, org. nr 
559081-8083, för skoländamål till en årlig tomträttsavgäld om 99 000 kr för kommande 
tioårsperiod.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering.  

Ärende 
Nacka kommun äger fastigheten Tollare 5:2. Fastigheten föreslås upplåtas med tomträtt, 
från och med den 1 juli 2017, till Turako skolfastighet 10 AB, org. nr 559081-8083 genom 
direktanvisning. Mot bakgrund av kommunens utökade behov av att säkerställa nya 
skolplatser i området har det bedömts lämpligt att upplåta fastigheten med tomträtt genom 
direktanvisning då det erfordras för att klara uppsatt tidplan för inflyttningsklar 
skolbyggnad. 
 
Fastigheten Tollare 5:2 utgör en självständig fastighet. Den föreslagna tomträttsavgälden 
har bestämts genom två oberoende värderingar och utgör medelvärdet av dem. Fastigheten 
är lokaliserad vid Sockenvägen i den nordvästra delen av den nya stadsdelen Tollare och 
kommer att bebyggas med en skolbyggnad i två våningar om totalt 1 100 kvm BTA. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 79 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse av den 28 mars 2017 
Tomträttsavtal 
Sidoavtal med bilagor 
Avsiktsförklaring mellan Turako skolfastighet 10 AB och skoloperatören Pysslingen 
förskolor och skolor AB undertecknad 2017-01-18 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 79 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
föreslaget tomträttsavtal med tillhörande sidoavtal, vilket innebär att fastigheten Tollare 5:2 
upplåts med tomträtt, från och med den 1 juli 2017, till Turako skolfastighet 10 AB, org. nr 
559081-8083, för skoländamål till en årlig tomträttsavgäld om 99 000 kr för kommande 
tioårsperiod.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering.  
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maja Fjaestad (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ett växande Nacka behöver fler skolor! Vi noterar även att de kommunala skolorna är 
mkt populära och alltfler av dessa bygger ut via provisoriska paviljonger. För att säkerställa 
Nackabornas valfrihet behöver även de kommunala skolorna tillåtas utöka med 
permanenta lokaler. 
Socialdemokraterna har med oro noterat trafiksituationen kring den aktuella skolan. Bilister 
kör för fort, parkeringsläget är oklart och tillbud har varit nära. Vi uppmanar kommunen 
att se över trafiksituationen i samband med att skolan byggs ut.” 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2017/103 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande av 
friköp för fastigheten Skarpnäs 5:4 - Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:   
 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 5:4 till 
135 000 kr/år att gälla från och med den 1 oktober 2018 och under kommande 
tioårsperiod.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren att friköpa tomträtten för 
4 500 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 1 oktober 2018 och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, att stadsjuristen, eller den hon sätter i sitt ställe, befullmäktigas att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:4 i det fall någon överenskommelse med tomträttshavaren inte kan träffas 
senast den 30 september 2017. 
 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 5:4, Gjutarvägen 6, Boo, är upplåten med tomträtt för 
småindustriändamål sedan 1978. Omregleringstidpunkten är 1 oktober 2018. 
Tomträttsavgälden föreslås för fastigheten Skarpnäs 5:4 att höjas från 65 000 kr/år till 135 
000 kr/år.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 80 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse av den 27 februari 2017 
Kartskiss 
Värdeutlåtande 
Tomträttsavtal 



15 (55) 
 

 8 maj 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 80 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:   
 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 5:4 till 
135 000 kr/år att gälla från och med den 1 oktober 2018 och under kommande 
tioårsperiod.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att erbjuda tomträttshavaren att friköpa tomträtten för 
4 500 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 1 oktober 2018 och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, att stadsjuristen, eller den hon sätter i sitt ställe, befullmäktigas att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:4 i det fall någon överenskommelse med tomträttshavaren inte kan träffas 
senast den 30 september 2017. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), avslag på punkt 2 i 
förslag till beslut.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Christina 
Ståldal (NL) bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer fastigheter, särskilt inom 
verksamhetsområden. I och med det avhänder sig kommunen rådigheten över marken om 
det i en framtid finns anledning till en annan disposition av marken." 
 

- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2017/350 

Revidering av taxa enligt miljöbalken 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige antar ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens samt 
strålskyddslagens område samt lagen med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och 
skyltning i enlighet med bilagorna 1-4 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att den nya taxan börjar gälla den 15 juni 2017.  
 

Ärende 
Ny svensk förordning om fluorerade växthusgaser trädde i kraft 1 januari 2017. Den nya 
förordningen innehåller en anpassad terminologi som stämmer väl överens med EU-
förordningen om F-gaser. Ändringar i miljöprövningsförordningen har även skett, vilka 
trädde i kraft den 1 januari 2017. Den nya lagbestämmelserna medför att taxan för 
prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område samt lagen med 
särskilda bestämmelser om gaturenhållning och skyltning behöver revideras. Revideringarna 
innebär att terminologin enligt den nya förordningen om fluorerade växthusgaser införs i 
tjänsteskrivelsens bilaga 2 ”Fasta avgifter och timavgifter för prövning, anmälan och tillsyn 
för olika ärendetyper”. Koder och text till följd av ändring i miljöprövningsförordningen 
har införts i tjänsteskrivelsens bilaga 3 ”Fasta årliga tillsynsavgifter för miljöfarliga 
verksamheter”. Taxan har även kompletterats med verksamhetskod om 
försökslaboratorium i tjänsteskrivelsens bilaga 3. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 46 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2017 
1. Förslag till taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område 
samt lagen med särskilda bestämmelser för gaturenhållning och skyltning 
2. Fasta avgifter och timavgifter för prövning, anmälan och tillsyn för olika ärendetyper 
inom miljöbalkens område.   
3. Fasta årliga tillsynsavgifter för miljöfarliga verksamheter 
4. Årliga tillsynsavgifter utifrån risk och erfarenhetsbedömning 
5. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut den 22 februari 2017, § 25 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 46 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige antar ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens samt 
strålskyddslagens område samt lagen med särskilda bestämmelser om gaturenhållning och 
skyltning i enlighet med bilagorna 1-4 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.  
2. Kommunfullmäktige beslutar att den nya taxan börjar gälla den 15 juni 2017.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2017/274 

Förvärv av aktier i Inera AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Nacka kommun ska av SKL Företag AB förvärva 5 (fem) aktier i Inera AB för en 
köpeskilling om 42 500 kronor, i enlighet med föreslaget aktieöverlåtelseavtal. 
 
Kommunfullmäktige godkänner det i ärendet redovisade aktieägaravtalet och beslutar att 
Nacka kommun ska inträda som part i aktieägaravtalet genom föreslaget anslutningsavtal. 
 

Ärende 
Inera AB bildades 1999 och har hittills ägts gemensamt av alla landsting och regioner och 
verksamheten har varit inriktad på utveckling av e-hälsa. Verksamheten riktar sig till både 
invånare och medarbetare inom vård och omsorg. Bland de gemensamt utvecklade 
tjänsterna finns till exempel 1177 Vårdguiden, UMO (Ungdomsmottagning på nätet) och 
Journal via nätet.  
 
Frågan om ändrat ägande och ändrad verksamhetsinriktning har diskuterats under många 
år, för att bredda verksamheten till att omfatta kommunerna samt för en närmare 
anknytning till SKL:s arbete med verksamhetsutveckling. Styrelsen för SKL beslutade den 7 
oktober 2016 att godkänna att SKL Företag AB förvärvar merparten av aktierna i Inera 
AB. Landstingen och regionerna har sedan dess beslutat att sälja 145 av sina 150 aktier i 
Inera AB. Landets kommuner kan därför nu erbjudas att köpa fem aktier vardera och bli 
delägare på samma villkor som landsting och regioner. Genom det breddade ägandet ska 
bolaget kunna verka inom till exempel skola, omsorg och samhällsbyggnad.  
 
Inriktningen för bolaget finns formulerad i aktieägaravtal, bolagsordning och ägardirektiv. 
Styrningen sker genom ägarråd och bolagsstämma. I bolagsstyrelsen finns 15 ledamöter, 
med politiska företrädare – sex från kommunsidan, sex från landsting/regioner - och tre 
tjänstemän.  
 
Som delägare kan Nacka kommun vara med och påverka utvecklingen av digitalisering i 
offentlig sektor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 49 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2016 
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Aktieöverlåtelseavtal, bilaga 1 
Anslutningsavtal, bilaga 2 
Aktieägaravtal, bilaga 3  
Bolagsordning, bilaga 4 
Ägardirektiv, bilaga 5 
Årsredovisning Inera AB 2015, bilaga 6 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Nacka kommun ska av SKL Företag AB förvärva 5 (fem) aktier i Inera AB för en 
köpeskilling om 42 500 kronor, i enlighet med föreslaget aktieöverlåtelseavtal. 
 
Kommunfullmäktige godkänner det i ärendet redovisade aktieägaravtalet och beslutar att 
Nacka kommun ska inträda som part i aktieägaravtalet genom föreslaget anslutningsavtal. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2017/343 

Sammanträdesdagar 2018 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2018 för sig i enlighet med 

juridik- och kanslienhetens förslag. 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 

2018 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 
 

Ärende 
Det har tagits fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2018. Förslaget samspelar med 
det förslag som läggs fram till kommunstyrelsen och dess utskott. Förslagen för samtliga 
dessa redovisas för att underlätta bedömning av förslagen sammantaget. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 29 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas.  
 
Tidsschemat innebär i vissa fall att protokoll från utskott inte hinner justeras innan utskick 
till kommunstyrelsen. Utskicket kommer därför i dessa fall kompletteras med 
protokollsutdrag snarast möjligt. 
 

Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
 
KSSU KSAU/KSVU KS KF 

December 2017 15 januari 29 januari 
    
23 januari 6 februari 19 februari 5 mars 
20 februari 
13 mars 

   
20 mars 9 april 23 april bokslut 

10 april 
Ons 2 maj 

17 april 7 maj  
  21 maj 

    
22 maj 22 maj 4 juni 18 juni T1 
 5 juni 

 
18 juni  
(”ramärendet”) 

- 
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12 juni 
7 augusti 

 
14 augusti 

 
27 augusti 

 
10 september 

 
28 augusti 

 
11 september 

 
24 september 

 
15 oktober 

18 september    
9 oktober 23 oktober 29 oktober  
  12 november 

Endast behandling 
oppositionens 
budgetförslag 

19 november 
20 november(reserv)

    
6 november    
27 november 13 november 3 december 

internbudget 
17 december 

11 december 18 december Januari 2019 Jan/febr 2019 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 50 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2017 
Förslag på tidsschema 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 50 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade om sammanträdesdagar 2018 för sig i enlighet 
med föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2018 för sig i enlighet med 
juridik- och kanslienhetens förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2018 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2017/361 

Utbildningspolitisk strategi 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar ny utbildningspolitisk 

strategi enligt bilaga till tjänsteskrivelsen.  
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bemyndiga utbildningsnämnden 

att uppdatera strategin med fokus, resultatindikatorer, sätt att följa upp samt 
målvärden när nya sådana beslutas (i bilagan till den utbildningspolitiska strategin). 

 

Ärende 
Kommunfullmäktige gav i Mål och budget för år 2016 utbildningsnämnden i uppdrag att 
uppdatera den utbildningspolitiska strategin. I detta ärende finns ett förslag till ny 
utbildningspolitisk strategi. Förslaget utgår från de aktuella nationella styrdokumenten och 
på de nya mål som utbildningsnämnden antagit för 2017-19.  
 
I strategin tydliggörs vad som menas med utbildningsnämndens olika fokusområden, och 
hur de ska följas upp.  Strategin anger också vad som krävs för att nå målen. Viktiga 
beståndsdelar är en tydlig ansvarsfördelning mellan olika aktörer, att alla föräldrar och 
elever väljer förskola och skola samt ett systematiskt kvalitetsarbete.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 53 
Utbildningsnämnden den 16 februari 2017 § 9 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 15 februari 2017 
Förslag till ny utbildningspolitisk strategi 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 53 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar ny utbildningspolitisk 
strategi enligt bilaga till tjänsteskrivelsen.  

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bemyndiga utbildningsnämnden 
att uppdatera strategin med fokus, resultatindikatorer, sätt att följa upp samt 
målvärden när nya sådana beslutas (i bilagan till den utbildningspolitiska strategin). 
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Beslut i utbildningsnämnden den 16 februari 2017 § 9 
1. Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige ska anta ny 

utbildningspolitisk strategi enligt bilaga till tjänsteskrivelsen.  
2. Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige ska bemyndiga 

utbildningsnämnden att uppdatera strategin med fokus, resultatindikatorer, sätt att 
följa upp samt målvärden när nya sådana beslutas (i bilagan till den 
utbildningspolitiska strategin). 

 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP) lät gemensamt anteckna följande för 
Socialdemokraternas och Miljöpartiets kommunstyrelsegrupper. I anteckningen instämde 
Rolf Wasteson (V) och Christina Ståldal (NL). 
 
"Socialdemokraterna och Miljöpartiet anser att den tolkning av läroplaner och skollag som 
ligger till grund för denna utbildningspolitiska strategi bygger på en snäv tolkning där 
betydande delar av skolans uppdrag saknas. Ett exempel på en stor utmaning framöver är 
den kommande lärarbristen ett annat exempel är att befintliga lärare inte har en 
framträdande roll i kommunens strategi. Vi tror att det behövs en bredare strategi som 
omfattar en mer betydande del av skolans uppdrag. I en tid när skolans demokratiarbete är 
viktigare än någonsin kan inte kvaliteten på Nackas skolor bara bedömas utifrån 
betygsresultat och resultat på nationella prov, en bra skola hjälper allabarn och ungdomar 
att mötas av demokratiska värderingar och arbetsformer. Som barn och elev ska man få 
möjlighet att utveckla en förståelse för begrepp som inflytande, delaktighet, mänskliga 
rättigheter och respekt för vår gemensamma miljö."  
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2016/893 

Motion - Temadag i skolorna kring brott mot 
mänskligheten 
Motion den 19 september 2016 av Eric Myrin och David Bergqvist (SD)  
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2016/983 

Motion – Bibliotek för prioriterade grupper 
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till kulturnämnden för att komplettera med 
exempel på hur biblioteken ska nå och arbeta med prioriterade grupper. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kulturenheten ska analysera hur de enskilda biblioteken kan 
arbeta med att nå de prioriterade grupperna genom programverksamheter, läsfrämjande 
insatser och mediebestånd. Vidare föreslår de att biblioteken ska samarbeta för att 
motsvara minoriteters och prioriterade gruppers behov i olika kommundelar. 
 
Biblioteken arbetar i enlighet med Nacka kommuns biblioteksstrategi. Där framgår att de 
prioriterade grupperna är  

 Barn inom förskoleverksamhet  

 Barn och unga på deras fritid  

 Funktionsnedsatta  

 Invandrare och personer med svenska som andraspråk  

 Vuxenstuderande  

Uppföljningen av bibliotekens arbete görs i förhållande till fastställda mål och strategier. 
Utvärdering och analys av bibliotekens resultat sker bland annat genom dialog, regelbundna 
verksamhetsbesök, verksamhetsrapportering och statistikinsamling. Utvärderingarna visar 
att biblioteken arbetar aktivt med de prioriterade grupperna och samverkar med 
representanter för de olika grupperna. Bedömningen är därmed att analyser av arbetet med 
de prioriterade grupperna redan utförs och att dessa visar att biblioteken redan samverkar 
på så sätt som avses i motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 56 
Kulturnämndens protokollsutdrag den 21 mars 2017 § 13, KUN 2016/114 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 februari 2017 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 56 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen i 
motionen och anser med det motionen färdigbehandlad. 

Beslut i kulturnämnden den 21 mars 2017 § 13 
Kulturnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionen i 
motionen och anser med det motionen färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Maja Fjaestad (S) 
och Mats Gerdau (M), att ärendet ska återremitteras till kulturnämnden för att komplettera 
med exempel på hur biblioteken ska nå och arbeta med prioriterade grupper. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande. Således återremitteras 
ärendet till kulturnämnden för att komplettera med exempel på hur biblioteken ska nå och 
arbeta med prioriterade grupper. 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vänsterpartiet yrkade på återremiss eftersom tjänsteskrivelsen hänvisar till Nackas 
biblioteksstrategi och Public Partners rapport, inte det faktiska resultatet av verksamheten. 
 
Att bedriva bibliotek med vinstsyfte står i motsats till bibliotekslagen, att biblioteken skall 
lägga särskild vikt vid prioriterade gruppers behov. Biblioteken i Nacka får en rörlig 
ersättning för utlån och öppettider, men i uppdraget ingår så mycket annat.  
 
Motionens syfte var att belysa om det finns skillnader i kvalitet och strategi mellan de olika 
biblioteksenheterna inom bl a följande områden:  

1. Hur har de olika enheterna arbetat med förskola, särskola, gruppboenden, 
äldreboenden?  

2. Hur arbetar de med programverksamheten för att undvika likriktning och nå olika 
grupper? Vilka aktiviteter har det resulterat i? 

3. Finns det möjligheter att samproducera aktiviteter för att nå olika kommundelar?  
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4. Finns det skillnader i hur de arbetar med medier på de olika enheterna? Hur många 
lättlästa titlar som finns på hyllorna, hur många böcker på olika språk som finns på 
hyllorna. Hur exponeras medierna? 

5. Är alla överens om att talböcker är överspelat i och med digitaliseringen? Skall det 
inte längre finnas på biblioteken? 

6. Är alla barnaktiviteter kostnadsfria?” 

- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2016/1137 

Motion - Museet Hamns utveckling   
Motion den 12 december 2016  av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Bosse Ståldal och 
Efson Goitom (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår i sammanfattning att museet Hamn: 

 Utvecklar ett förankringsarbete på plats i Fisksätra med museets nu ansvariga 
aktörer, med Fisksätra föreningsliv, skola och bibliotek  

 Utvecklar samarbete med hembygdsföreningarna, länsmuseet och museer i Nacka 
och Värmdö  

 
Bedömningen är att intentionen i motionen är tillgodosedda genom kulturnämndens 
inriktningsbeslut för museet Hamn (KUN 2016/77). Av beslutet framgår att museet ska 
prioritera samverkan med andra kulturarvsaktörer i kommunen samt arbeta aktivt med 
Fisksätra. I inriktningen framgår också vikten av samverkan med skola och utvecklande av 
sjöfartens kulturhistoriska betydelse för Nacka. Redan innevarande aktör driver 
utvecklingen enligt motionens intentioner.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 57 
Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15, KUN 2017/3 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 16 mars 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 57 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2016/1136 

Motion - Torghandel i Nacka 
Motion den 14 november 2016 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av 
offentlig plats för att inkludera försäljning på torg. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna menar att torghandel ofta är ett levande och populärt inslag i gatubilden som 
gör att inte bara bilar syns i centrala lägen utan även varor, människor och kommers. De 
föreslår därför att 

 kommunfullmäktige att ge uppdrag till planenheten att utreda och ta med planer för 
torghandel i förslag till nya centrumbildningar 

 kommunen ska starta en dialog med centrumanläggningars markägare för att se 
över möjligheterna att det kan startas torghandel i gamla och nya 
centrumanläggningar i Nacka 

 
Nacka kommun har en torgandelsstadga som antogs 1995. Denna behöver ses över för att 
kunna användas som ett styrdokument i stadsutvecklingen. Som natur- och trafiknämnden 
anfört i sin beredning av förslagen i motionen, behöver också taxan för nyttjande av 
offentlig plats också ses över för att kompletteras med avgift för användning av offentlig 
plats för torgändamål. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 58 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2017 
Natur- och fritidsnämndens beslut den 21 mars 2017, § 43 
Motionen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 58 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av 
offentlig plats för att inkludera försäljning på torg. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och fritidsnämnden den 21 mars 2017 §43 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över taxan och inkludera försäljning på torg. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Christina 
Ståldal (NL), bifall till förslagen i motionen samt att natur- och trafiknämnden ska få i 
uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av offentlig 
plats för att inkludera försäljning på torg. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Gunilla Grudevall-Steens yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Motionen handlar om att kommunen ska verka för att mark som kan användas för 
torghandel ska planeras i samband med centrumbildningar. Svaret syftar till hur befintlig 
sådan mark ska kunna användas och därmed inte utgör ett adekvat svar på motionen. Vi 
tycker det är viktigt att uppdragen som går till kommunen ska tillse att ytterligare ytor blir 
tillgängliga för torghandel.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2017/112 

Motion - Trådlöst nätverk på offentliga platser i Nacka 
Motion den 6 februari 2017 av Louise Ollivier och Magnus Söderström (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska tillhandahålla fritt trådlöst nät på allmänna platser. 
Stadsledningskontoret anser att det inte ingår i det kommunala uppdraget att tillhandahålla 
fritt trådlöst nät. Därtill är det osäkert om det ur konkurrenssynpunkt är rätt att med 
offentliga medel tillhandahålla denna tjänst. Att andra kommuner fått rätt i att göra det kan 
inte tas som intäkt för att det kan fungera i kommunen. Det finns även flera problem 
kopplat till det juridiska ansvar som kommunen skulle ta på sig genom att tillhandahålla 
nätet. Kommunen kan komma att ställas till ansvar om det används för olagliga ändamål. 
Stadsledningskontoret föreslår att motion avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 59 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars 2017 
Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 59 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson, 
(V) och Christina Ståldal (NL), bifall till förslaget i motionen.   
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2016/726 

Justerad tomträttsavgäld för fastigheten Björknäs 41:1, 
Brostugan, Gamla Brovägen 50 i Saltsjö-Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå överenskommelse med tomträttshavaren till fastigheten 
Björknäs 41:1 i Saltsjö-Boo, Klintens båtklubb org. nr. 802405-8623, om att av 
kommunfullmäktige den 14 november 2016, § 289 fastställd årlig avgäld sänks från 17 000 
kronor per år till 12 500 kronor per år, att gälla från och med den 1 januari 2018 och under 
kommande tioårsperiod. 

Ärendet 
Fastigheten Björknäs 41:1, är upplåten med tomträtt för båtkubbsverksamhet sedan den 1 
januari 1998. Omregleringstidpunkten är den 31 december 2017. Kommunfullmäktige 
beslutade den 14 november 2016 att fastställa en ny avgäld på 17 000 kronor per år. Dock 
har tomträttshavaren efter kommunfullmäktiges beslut och efter av kommunen ingiven 
stämning till mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt inkommit med underlag som 
påvisar skäl för en avgäldssänkning. Därmed föreslås avgälden sänkas från 17 000 kronor 
per år till 12 500 kronor per år att gälla från och med den 1 januari 2018 och under 
kommande tioårsperiod. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 mars 2017 § 65 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 8 mars 2017 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 28 mars 2017 § 65 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå överenskommelse med tomträttshavaren till fastigheten 
Björknäs 41:1 i Saltsjö-Boo, Klintens båtklubb org. nr. 802405-8623, om att av 
kommunfullmäktige den 14 november 2016, § 289 fastställd årlig avgäld sänks från 17 000 
kronor per år till 12 500 kronor per år, att gälla från och med den 1 januari 2018 och under 
kommande tioårsperiod. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2016/355 

Markanvisningsavtal med Kungsmontage Entreprenad 
AB i Nya gatan – Kvarteret Brytaren mindre, del av 
fastigheten Sicklaön 134:1 och 134:19 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Kungsmontage 
Entreprenad AB inom del av fastigheterna Sicklaön 134:1 och 134:19. 
 

Ärende 
Nacka kommun genomförde under sommaren 2016 en markanvisningstävling inför 
markanvisning av Kvarteret Brytaren mindre, beläget öster om nuvarande Elverkshuset 
och söder om Stadshuset. Markanvisningstävlingen omfattade cirka 110 lägenheter med 
upplåtelseform hyresrätt samt verksamhetslokaler i byggnadernas bottenvåning.  
 
Kungsmontage Entreprenad AB erhöll markanvisningen vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 28 november 2016, §337. Bolaget ska teckna ett markanvisningsavtal och 
ska efter laga kraft-vunnet fastighetsbildningsbeslut ingå markgenomförandeavtal och 
tomträttsavtal med kommunen samt betala en tomträttsavgäld om 407 kr/ljus BTA bostad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 72 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 mars 2017 
Förslag till Markanvisningsavtal inklusive bilagor. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 72 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Kungsmontage 
Entreprenad AB inom del av fastigheterna Sicklaön 134:1 och 134:19. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
Förra mandatperioden var endast 6 % av alla nyproducerade lägenheter i Nacka hyresrätter 
och 2015 var hyreslägenheternas andel av Nackas bostäder fjuttiga 16 %. Nu har man insett 
nackdelen med att 84 % av Nackas bostäder bara är tillgängliga för dem med en fet 
plånbok och kommunfullmäktige har fastslagit att kommunen ska verka för att minst en 
tredjedel av alla tillkommande bostäder i Nacka ska vara hyresrätter. 
Den styrande Alliansen har en förhoppning om att privata aktörer självmant kommer att 
bygga 2200 hyresrätter på egen mark och kommunen planerar att anvisa kommunal mark 
för ytterligare 2800 hyreslägenheter. Sammantaget utgör dessa 5000 hyreslägenheter endast 
25 % av de planerade 20000 bostäderna fram till år 2030 och inte minst den tredjedelen 
kommunen enligt fullmäktiges beslut ska verka för. 
I det här fallet anvisas marken till hyresrätter men eftersom kommunen generellt anvisar 
för lite mark till hyresrätter missar man sitt eget mål. För att nå upp till kommunens egen 
målsättning om att en tredjedel av de tillkommande bostäderna ska vara hyresrätter, måste 
rent matematiskt drygt 53 % av kommunens egen mark anvisas till hyresrätter. Om inte 
minst hälften av kommunens egen mark anvisas till hyresrätter verkar vi inte i enlighet med 
kommunfullmäktiges fattade beslut.  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet motsatte sig vid beslutet om markanvisning vilka urvalskriterier som skulle 
användas. Genom, att som nu, låta högsta bud på marken ha ett så stort genomslag så 
medför det en kraftig press uppåt på hyresnivåerna i de nya bostäderna. Vänsterpartiets 
krav har istället varit att, givet uppfyllande av ett antal kvalitativa krav om gestaltning, miljö- 
och energikrav mm, så ska lägsta bud på inflyttningshyra vara utslagsgivande. Genom s.k. 
presumtionshyra så kan den nivån och vidmakthållas under ett stort antal år. Därmed skulle 
behovet av hyresbostäder med rimliga hyror kunna uppfyllas även i det nya Nacka stad."  
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2007/228-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9208 Sofieberg 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9208, Sofieberg. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojektet 9208 Sofieberg är beläget vid Ryssviksvägen i Finntorp. Syftet med 
projektet var att utöka antal verksamhetslokaler för användning av kontor, tillverkning samt 
lager i anslutning till befintligt arbetsområde. Projektet resulterade i att 
verksamhetslokalerna ökade i form av en tillbyggnad om 1 800 kvm BTA i anslutning till 
befintlig byggnad för verksamheter. Inga allmänna anläggningar byggdes ut inom 
planområdet. Ekonomiskt sett resulterade projektet i ett netto på 536 000 kronor med 
anledning av bidrag från exploatören till allmänna anläggningar inom programmet för 
Finntorp.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 75 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 mars 2017 
Ärendeöversikt 
Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 75 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9208, Sofieberg. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2009/268-251 

Fråga om genomförandet av detaljplan för Sydöstra 
Lännersta 2 påverkar alléer som omfattas av 
biotopskydd enligt miljöbalken  
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till länsstyrelsen gällande anmälan om påverkan 
på alléer vid genomförandet av detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2, Område W, i Boo. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2, Område W, i Boo den 12 
december 2016. En anmälan om att genomförandet av detaljplanen riskerar att påverka 
naturmiljön i två alléer som omfattas av generellt biotopskydd enligt 7 kap 11 § miljöbalken 
har inkommit till länsstyrelsen. Länsstyrelsen har bett kommunen att yttra sig över 
påståendet.  
 
I det föreslagna yttrandet redogörs för kommunens uppfattning att detaljplanens 
genomförande inte kommer att påverka naturmiljön menligt i alléerna och anledningarna 
härtill, bland annat vilken hänsyn till alléerna som har tagits i detaljplanen och att någon 
tung trafik inte bedöms komma att nyttja vägarna där alléerna är belägna. Vidare redogörs 
för kommunens avsikt att, för det fall naturmiljön kan komma att påverkas av någon åtgärd 
under detaljplanens genomförande, ansöka om dispens från biotopskyddet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 76 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 mars 2017 
Tjänsteanteckning med mail från länsstyrelsen jämte två bilagor 
Förslag till yttrande 
Karta 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 76 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till länsstyrelsen gällande anmälan om påverkan 
på alléer vid genomförandet av detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2, Område W, i Boo. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2015/829-251 

Markanvisningsavtal med Gotska Fastighets AB för 
Parkeringshuset inom del av fastigheten Orminge 60:1 i 
Orminge centrum 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Gotska Fastighets 
AB för Parkeringshuset inom del av fastigheten Orminge 60:1 i Orminge centrum. 
 

Ärende 
Kommunen anordnade under september-oktober 2016 en anbudstävling avseende 
bostäder, handel och infartsparkering i Orminge centrum. Gotska Fastighets AB utsågs 
som vinnare och tilldelades markanvisningen vid kommunstyrelsens beslut 2017-02-13, 
§224. Anbudsområdet tilldelades med fri upplåtelseform och möjliggör för cirka 6 000 ljus 
BTA bostäder (bruttoarea), 3 000 BTA handel samt 400 platser för infartsparkering.  
 
Bolaget föreslås teckna ett markanvisningsavtal och ska efter laga kraft-vunnet 
fastighetsbildningsbeslut erlägga en köpeskilling om 7 000 kronor per ljus BTA bostad, 
3 000 kronor per BTA handel samt 0 kronor per BTA infartsparkering. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 82 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 6 april 2017 
Förslag till Markanvisningsavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 april 2017 § 82 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Gotska Fastighets 
AB för Parkeringshuset inom del av fastigheten Orminge 60:1 i Orminge centrum. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp.  
 
”Nacka kommun behöver tillgodose behovet av hyreslägenheter i Boo, särskilt nu när Boo 
växer markant. S har tidigare föreslagit 50 % hyresrätter i detta ärende och noterar fortsatt 
fri upplåtelseform. Den totala andelen hyresrätter i kommunen är väldigt låg. Kommunen 
måste ta ansvar och säkerställa en blandning av upplåtelseformer där hyresrätter ingår. 
Dock har utbyggnaden av Orminge centrum under flera år dragit ut på tiden och vi 
socialdemokrater ser det nu som största angelägenhet att markanvisningsavtalet går 
igenom.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet yrkade i samband med beslutet om markanvisning att fastigheten ska 
omfatta minst hälften hyresbostäder. Orminge är ett område som i mycket hög 
utsträckning består av bostadsrätter och nu behövs just fler hyresbostäder, både i regionen, 
Nacka och i Orminge.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Intresset av att medverka vid denna markanvisningstävling har varit klart lägre jämfört 
med den för det närliggande Nybackakvarteret. Detta var förväntat då kommunen i den här 
markanvisningstävlingen ställde stora krav på subventioner av parkeringsplatser för bilar. 
Alla anbud har utgått från att det utöver bostäder ska byggas minst 400 
infartsparkeringsplatser inomhus för privatägda bilar som får kosta max 30 kr/dag. En bil i 
ett parkeringsgarage upptar en yta om minst 25 kvm. Enligt anbudet ska man räkna med en 
intäkt på 900 kr per månad för denna yta trots det väldigt centrala och värdefulla läget. 
Samtidigt går kommunen ut på sin hemsida med att man är beredd att betala 10 000 kr per 
månad till den som vill hyra ut ett Attefallshus på 25 kvm. Att parkera en bil i ett centralt 
läge tycker man ska kosta 900 kr/mån samtidigt som en bostad på samma yta i ett perifert 
läge får kosta tio gånger så mycket. Denna subvention av parkeringsplatser för privatbilar, 
leder inte bara till fler bilar på våra vägar och att det blir svårare att nå upp till de lokala 
miljömålen. Det leder också till att vi får sämre betalt för kommuninvånarnas gemensamma 
egendom.  
Miljöpartiet anser att det saknas bostäder i Nacka inte bilar, och vi vill hellre se att det 
byggs billiga hyresrätter än billiga p-platser.”  
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2017/351 

Månadsbokslut mars 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2017. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på 52 miljoner kronor 
ligger resultatet 34 miljoner kronor över vad som beräknats i budgeten. För hela året 
förväntas ett överskott på 346 miljoner kronor, bland annat som en följd av försäljningen 
av mark på Henriksdalsberget. Åtta av tio nämnder följer sitt budgeterade resultat eller 
visar överskott. Kommunstyrelsen och arbets-och företagsnämnden ser dock båda ut att gå 
med underskott, beroende på kostnader för tilläggsavtalet om tunnelbanans utbyggnad och 
bostadsförsörjning för nyanlända. 
 
Låneskulden ligger kvar på samma nivå som vid årets början, 300 miljoner kronor. Netto 
har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 206 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 45 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2017 
Månadsbokslut mars 2017 för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 45 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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”Vi ser överskott på nämnderna. Dessa budgetmissar, dvs överskotten är främst härförliga 
till att exempelvis boenden inom social/äldre verksamhet inte har framkommit i tid.” 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2016/161-028 

Fler attraktiva personalförmåner - ögonbehandling med 
bruttolöneavdrag 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att erbjuda medarbetare möjlighet att genom bruttolöneavdrag 
finansiera en ögonbehandling för synfel, om behandlingen utförs hos en icke offentligt 
finansierad vårdgivare.  
 

Ärende 
Det föreslås att medarbetare i Nacka kommun ska erbjudas att finansiera en 
ögonbehandling för synfel genom bruttolöneavdrag, om behandlingen utförs hos en icke 
offentligt finansierad vårdgivare. Möjligheten att finansiera ögonbehandling för synfel via 
bruttolöneavdrag skulle ge medarbetare möjlighet att minska sin kostnad för en behandling 
med ca 30-50% beroende på ålder och skattetabell. Satsningen är ett led i att vara en 
attraktiv arbetsgivare med konkurrenskraftiga anställningsvillkor. Om behandlingen utförs 
av en icke offentligt finansierad vårdgivare är förmånen skattefri vilket ger effekten för 
medarbetaren att bruttolöneavdraget inte beskattas. Detta skulle ge fler medarbetare 
förutsättningar att genomföra en behandling för sitt synfel. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 51 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 51 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att erbjuda medarbetare möjlighet att genom bruttolöneavdrag 
finansiera en ögonbehandling för synfel, om behandlingen utförs hos en icke offentligt 
finansierad vårdgivare.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ibland uppstår situationer där skillnaden mellan höger och vänster i politiken blir väldigt 
påtaglig och tydlig. Ett exempel är att S-MP-regeringen och Vänsterpartiet i 
vårpropositionen föreslog höjd skatt på sjukvård. Från och med juli nästa år ska alla med 
en privat sjukvårdsförsäkring, som arbetsgivaren står för, betala förmånsskatt. Samma dag 
presenterade Nacka kommun ett erbjudande till sina anställda om ögonoperationer och 
laserbehandlingar genom ett bruttolöneavdrag, vilket sänker skatten.  
 
Vi moderater vill ha låga skatter och underlätta för människor att få vård och behandling 
medan röda laget i stället vill försvåra och göra det dyrare genom att höja skatterna. Vi vill 
att Nacka ska vara en attraktiv arbetsgivare och dit hör att kunna erbjuda bra förmåner. 
Genom bruttolöneavdrag sjunker priset för en laserbehandling som i dag kostar 36 000 till 
25 000 kronor.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2017/104 

Kriterier för vigselförrättare i Nacka kommun 

Beslut 
Utgångspunkten för att Nacka kommun administrerar borgerliga vigselceremonier är att 
det är en tjänst som kommunen vill tillhandahålla sina medborgare. Kommunstyrelsen 
beslutar att följande kriterier ska användas när kommunen föreslår länsstyrelsen att 
förordna någon som vigselförrättare och när kommunen ska yttra sig över en ansökan som 
har remitterats från länsstyrelsen. 
 

 Personen ska vara ledande förtroendevald eller högre tjänsteman i Nacka kommun. 
Med ledande förtroendevald avses medlem i presidium i kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen/nämnd, kommunalråd, oppositionsråd eller gruppledare.  

 Personen är boende i Nacka och är ledamot av Sveriges riksdag.  
 Personen är boende i Nacka och ledande förtroendevald i Stockholms läns 

landsting. Med ledande förtroendevald avses medlem i presidium i 
landstingsfullmäktige, landstingsråd, oppositionslandstingsråd eller gruppledare.  

 Flyttar en förtroendevald som är vigselförrättare från Nacka, hemställer Nacka 
kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 Avslutar tjänsteman som är vigselförrättare sin anställning i Nacka kommun, 
hemställer Nacka kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 Om en vigselförrättare inte förrättat vigsel under två kalenderår, hemställer Nacka 
kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 All bokning av vigslar med vigselförrättare som av länsstyrelsen förtecknas för 
Nacka kommun, ska administreras av Nacka kommun, för bästa service till dem 
som ska vigas. 

 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att hemställa hos länsstyrelsen att 
återkalla förordnanden för vigselförrättare som inte längre uppfyller kommunens kriterier.  
 

Ärende 
Vigselförrättare förordnas av länsstyrelsen, med som flest det antal länsstyrelsen bedömer 
att respektive kommun har behov av. Kommunstyrelsen har sedan tidigare lagt fast att de 
som är vigselförrättare för Nacka kommun ska vara ledande förtroendevalda eller högre 
tjänsteman i Nacka kommun.  
 
På senare tid har kommunstyrelsen föreslagit länsstyrelsen att två personer som bor i 
Nacka och som är valda till Sveriges Riksdag ska förordnas som vigselförrättare. För en 
smidigare hantering i de fall att det blir aktuellt igen, föreslår stadsledningskontoret att 
kommunstyrelsen kompletterar sina kriterier med denna kategori. För att alla de 



47 (55) 
 

 8 maj 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

vigselförrättare som länsstyrelsen förtecknar för Nacka kommun ska vara tillgängliga för i 
första hand kommunens medborgare, bör Nacka kommun hemställa att om en 
förtroendevald som är vigselförrättare flyttar från kommunen, om en tjänsteman som har 
detta uppdrag slutar eller om en person inte förrättat vigslar under två kalenderår, så ska 
kommunen hemställa att länsstyrelsen ska återkalla förordnandet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 52 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 52 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Utgångspunkten för att Nacka kommun administrerar borgerliga vigselceremonier är att 
det är en tjänst som kommunen vill tillhandahålla sina medborgare. Kommunstyrelsen 
beslutar att följande kriterier ska användas när kommunen föreslår länsstyrelsen att 
förordna någon som vigselförrättare och när kommunen ska yttra sig över en ansökan som 
har remitterats från länsstyrelsen. 
 

 Personen ska vara ledande förtroendevald eller högre tjänsteman i Nacka kommun. 
Med ledande förtroendevald avses medlem i presidium i kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen/nämnd, kommunalråd, oppositionsråd eller gruppledare.  

 Personen är boende i Nacka och är ledamot av Sveriges riksdag.  
 Personen är boende i Nacka och ledande förtroendevald i Stockholms läns 

landsting. Med ledande förtroendevald avses medlem i presidium i 
landstingsfullmäktige, landstingsråd, oppositionslandstingsråd eller gruppledare.  

 Flyttar en förtroendevald som är vigselförrättare från Nacka, hemställer Nacka 
kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 Avslutar tjänsteman som är vigselförrättare sin anställning i Nacka kommun, 
hemställer Nacka kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 Om en vigselförrättare inte förrättat vigsel under två kalenderår, hemställer Nacka 
kommun hos länsstyrelsen att förordnandet ska upphöra i förtid. 

 All bokning av vigslar med vigselförrättare som av länsstyrelsen förtecknas för 
Nacka kommun, ska administreras av Nacka kommun, för bästa service till dem 
som ska vigas. 

 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att hemställa hos länsstyrelsen att 
återkalla förordnanden för vigselförrättare som inte längre uppfyller kommunens kriterier.  
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2017/335 

SOU 2016:94 ”Saknad! Uppmärksamma elevers 
frånvaro och agera” 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens förslag till yttrande över SOU 2016:94 
”Saknad! Uppmärksamma elevers frånvaro och agera”. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Regeringens utredare har i SOU 2016:94 ”Saknad! Uppmärksamma elevers frånvaro och 
agera” föreslagit ett flertal åtgärder för att kartlägga och analysera orsakerna till frånvaro 
och föreslå hur skolan bättre kan främja närvaro och vidta åtgärder vid problematisk 
frånvaro.  
 
Utbildningsnämnden har tagit fram ett förslag till yttrande från Nacka kommun, som utgår 
från att nämnden anser att de flesta förslag är felriktade. Om en elev är i behov av stöd har 
skolan enligt skollagen redan ett tydligt ansvar att agera och sätta in åtgärder. Förslagen 
inkräktar på rektors delegerade ansvar att på bästa sätt organisera sin verksamhet, staten ska 
inte detaljstyra detta. Utbildningsnämnden föreslår att Nacka kommun, ska avstyrka 
utredningens förslag i stort, men ställa sig positiv till tre förslag. 

 Utbildningsnämnden ser fördelar med att förtydliga ansvarsfördelningen inom 
skolverksamheten och anser de kan förtydligas ytterligare.  

 Förslaget att det ska ske en systematisk överlämning av relevanta uppgifter mellan 
skolor och mellan skolformer är bra. 

 Det är positivt att hemkommunen ska samordna insatser för elevens bästa. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 54 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2017 
Ordförandebeslut utbildningsnämnden 
Förslag till yttrande över SOU 2016:94 Saknad! Uppmärksamma elevers frånvaro och agera 
SOU 2016:94 Saknad! 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 54 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens förslag till yttrande över SOU 2016:94 
”Saknad! Uppmärksamma elevers frånvaro och agera”. 

Delegationsbeslut utbildningsnämnden den 7 april 2017, UBN 2017/64 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande över 
SOU 2016:94 ”Saknad! Uppmärksamma elevers frånvaro och agera”, enligt bilaga till 
delegationsbeslutet. 
 
Beslutet fattades av utbildningsnämndens ordförande med stöd av 6 kap § 36 
kommunallagen och punkten 3.1 i utbildningsnämndens delegationsordning. 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade om omedelbar justering. 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2017/151 

Yttrande över remiss gällande förändringar i SL-trafiken 
2017/2018 (T18)  
Yttrande till Trafikförvaltningen, Stockholm läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått en remiss från Trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting 
angående förändringar i buss- och spårtrafik som landstinget avser att genomföra i 
december 2017. I förslaget till yttrande föreslås Nacka framföra att kommunen tillstyrker 
de förslag på förändringar som ger en ökad kapacitet i kollektivtrafiken.  
 
I Trafikförändringsremissen presenteras en ny trafikering av Saltsjöbanan vilket innebär att 
vissa stationer kommer få 40-minuterstrafik under förmiddag och eftermiddag. Detta för 
att möjliggöra snabbare resa mellan Fisksätra/Saltsjöbaden och Henriksdal. Kommunen 
föreslås framföra att förslaget är bra, dock behöver åtgärden kompletteras med 
förstärkningsåtgärder för de stationer och resenärer som får försämrad turtäthet i 
rusningstid och längre gångavstånd till alternativa kollektiva färdmedel. 
 

Nacka kommun efterlyser också tätare båttrafik med fler turer och synkroniserad tidtabell 
med annan kollektivtrafik, t ex Saltsjöbanan och linje 80/Sjövägens hållplats vid 
Saltsjöqvarn. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 55 
Tjänsteskrivelse, enheten för planering och tillstånd, den 11 april 2017 
Förslag till yttrande 
Trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar i SL-trafiken 2017/2018 (T18) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 april 2017 § 55 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen att anta yttrandet med följande 
tillägg. 
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1.  Punkten om buss 420 kompletteras med följande: ”…längsmed 
Värmdövägen på Sicklaön. Linjen används också av många skolelever till/från Skuru 
skola.” 
2.  Punkten om kollektivtrafik på vatten kompletteras med följande: 
”…målpunkter än Slussen. Nacka kommun efterlyser tätare båttrafik med fler turer och 
synkroniserad tidtabell med annan kollektivtrafik, t ex Saltsjöbanan och linje 
80/Sjövägens hållplats vid Saltsjöqvarn.” 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Rolf 
Wasteson (V), att yttrandet ska ändras enligt bilaga 1 till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är positivt att relativt få försämringar föreslås i Nacka. Allmänt så behöver dock 
Nacka/Värmdö en kraftigt förstärkt kollektivtrafik. Dels för att kollektivtrafikandelen är 
jämförelsevis låg i Nacka, dels för att ombyggnader vid Slussen medför längre restider för 
många. Redan nu är många turer under högtrafik mycket trånga och i Nacka efter Nacka 
Forum mot Stockholm förekommer ofta att bussar är fullsatta och passerar förbi 
hållplatser med många väntande. Konsekvenserna är ofta långa väntetider för att vara i 
högtrafik i Stockholms närförort.  
  
Vi vill dock lämna några särskilda kommentarer:  

 Östra Orminge får inte få försämrad busstrafik som här föreslås 
 Jarlaberg får inte heller ges försämrad turtäthet. För många är det viktigt att inte 

bara kunna komma till Slussen utan till andra delar av Nacka, den kopplingen får 
inte försämras. 

 Sista veckan av sommartidtabellen är problematisk och behöver förstärkning av 
trafiken på ett flertal håll. Särskilt gäller det längs Värmdövägen då fullsatta bussar 
är legio under högtrafik den veckan. 
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 Linje 442/442X föreslås förstärkas vilket är bra. Men det kan inte till fullo ersätta 
linje 414 som saknar turer mellan 6 och 9 på morgonen. För många som ska resa 
till centrala Nacka är det en klar brist. Några turer bör således inrättas.” 

 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna presenterade omfattande förslag till förändringar direkt på 
sammanträdet när ärendet skulle behandlas, vilket gör att vi inte haft tid att ta ställning till 
dem. Om de velat få gehör för sina förslag borde de ha talat med oss före sammanträdet, så 
att vi kunnat diskutera dem.” 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2017/338 

Anbud i upphandling av bibliotek 

Beslut 
Informationen omfattas, i enlighet med 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och sekretesslagen, 
av sekretess. 
 

Ärende 
Det pågår en ny upphandling för drift av de i dag sex folkbiblioteken i Nacka kommun. En 
och samma anbudsgivare kan vinna högst tre av dem. 
 
Informationen omfattas, i enlighet med 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och sekretesslagen, 
av sekretess åtminstone till dess kulturnämnden har tillkännagett tilldelningsbeslut i 
upphandlingen. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd samhällsservice tjänsteskrivelse den 8 maj 2016 
 

Yrkanden 
Informationen omfattas, i enlighet med 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och sekretesslagen, 
av sekretess. 
 

Beslutsgång 
Informationen omfattas, i enlighet med 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och sekretesslagen, 
av sekretess. 
 

Protokollsanteckningar 
Informationen omfattas, i enlighet med 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och sekretesslagen, 
av sekretess. 
 
- - - - - 
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§ 158 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


